
PROTOKÓŁ NR XXIV/2020 
z posiedzenia Rady Miejskiej w Szprotawie  

z dnia 29 września 2020r., godzina 12.00 
Miejsce posiedzenia – Sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Szprotawie 

 
OTWARCIE SESJI 
 
Otwarcia XXIV posiedzenia Rady Miejskiej w Szprotawie dokonał przewodniczący rady Andrzej 
Stambulski. Przywitał radnych, obecnych na sesji burmistrza, zastępcę burmistrza, sekretarza i 
skarbnika gminy oraz śledzących obrady rady. Wskazał o przestrzeganiu zasad sanitarnych 
spowodowanych COVID-em. Poinformował, że sesja jest utrwalana za pomocą kamery, a to oznacza, 
że jest rejestrowany wizerunek uczestników sesji i nagrywany jest zarówno dźwięk jak i obraz. 
Wskazał, że jeśli ktoś z  obecnych na sesji nie chce by kamera zarejestrowała jego wizerunek nie może 
brać udziału w obradach. Przypomniał również o przestrzeganiu ustawy o ochronie danych 
osobowych, a tym samym nie używania nazwisk osób, bądź innych określeń, które wskazywałyby na 
osobę, której dane nie powinny być ujawnione. Stwierdził prawomocność obrad. Na 21 osobową radę, 
obecnych 19 radnych (nieobecni: radny Piotr Siuda i radna Józefa Śliska). Rada jest władna do 
podejmowania uchwał. 
 
PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 
 
Brak zmian do porządku obrad 
 
PORZĄDEK OBRAD: 

1. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej od 29 sierpnia do 28 września 
br.. 

2. Informacja o realizacji inwestycji w Gminie Szprotawa. 
3. Ocena kampanii żniwnej 2020r. w Gminie Szprotawa. 
4. Sprawozdanie z pracy Komisji Doraźnej Rady Miejskiej w Szprotawie, powołanej  

do zbadania wydawanych decyzji dotyczących funkcjonowania zamkniętego 
składowiska odpadów w Kartowicach.  

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1) zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok Gminy Szprotawy; 
2) dopłat do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków; 
3) utraty mocy uchwały w sprawie przejęcia obowiązków odbioru odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Szprotawa, 
niezamieszkałych przez mieszkańców, na których powstają odpady komunalne; 

4) przyj ęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Szprotawa  
na lata 2020-2027 ze szczególnym uwzględnieniem programów pomocy 
społecznej, profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i innych, 
których celem jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka; 

5) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 
zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym; 

6) zmiany uchwały Nr II/3/2018 Rady Miejskiej w Szprotawie z 30 listopada 2018 r.  
w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej w Szprotawie.  

6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski. 
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8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Oświadczenia. 
10. Informacje. 
11. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Szprotawie. 

 
Rada przystąpiła do realizacji porządku obrad. 
 
 
SPRAWOZDANIE BURMISTRZA SZPROTAWY Z DZIAŁALNO ŚCI MI ĘDZYSESYJNEJ  
 
Burmistrz Mirosław G ąsik przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 
 
INFORMACJA O REALIZACJI INWESTYCJI W GMINIE SZPROTA WA 
 
Brak dyskusji 
 
OCENA KAMPANII ŻNIWNEJ 2020 R.  W GMINIE SZPROTAWA 
 
wiceprzewodniczący rady Andrzej Skawiński odczytał stanowisko radnych (wpłynęło w dniu sesji), 
w przedmiocie podjęcia działań w kierunku zmiany funkcjonowania systemu określającego straty w 
uprawach rolnych oraz udostepnienia rolnikom szczegółowego protokołu poniesionych strat ze 
wskazaniem podmiotu, do którego mogą odwołać się niezadowoleni rolnicy z decyzji odmawiającej 
im wsparcia z tytułu suszy.   
 
Głos w dyskusji zabrali: radny Józef Rubacha, radny Ireneusz Ganczar, radny Janusz Biliński, 
wiceprzewodniczący rady Andrzej Skawiński, Henryk Ostrowski - mieszkaniec Szprotawy, burmistrz 
Mirosław Gąsik, radny Józef Rubacha i radny Ireneusz Ganczar.  
 
SPRAWOZDANIE Z PRACY KOMISJI DORA ŹNEJ RADY MIEJSKIEJ W SZPROTAWIE, 
POWOŁANEJ DO ZBADANIA WYDAWANYCH DECYZJI DOTYCZ ĄCYCH 
FUNKCJONOWANIA ZAMKNI ĘTEGO SKŁADOWISKA W KARTOWICACH 
 
Głos w dyskusji zabrali: wiceprzewodniczący rady Andrzej Skawiński, Zdzisław Zagórski – 
mieszkaniec, wiceprzewodniczący rady Andrzej Skawiński, przewodniczący rady Andrzej Stambulski, 
radny Jerzy Chmara, radny Ireneusz Ganczar, radny rady Powiatu w Żaganiu Roman Śliwi ński,  
Henryk Ostrowski – mieszkaniec, wiceprzewodniczący rady Andrzej Skawiński, przewodniczący rady 
Andrzej Stambulski, radny Józef Rubacha, Tadeusz Kosmatka – mieszkaniec i burmistrz Mirosław 
Gąsik. 
 
PRZERWA   
 
PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWACH: 

1) zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok Gminy Szprotawy 

Opinia Komisji Bud żetu pozytywna 

Głos zabrali: radny Józef Rubacha, skarbnik gminy Magdalena Małolepsza.  
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Imienne wyniki głosowania: 
 

1) Monika Biazik   - „za” 
2) Janusz Biliński   - „za” 
3) Jerzy Chmara   - „za” 
4) Marcin Chmura   - „za” 
5) Ireneusz Ganczar  - „za” 
6) Stefan Gołek   - „za” 
7) Bartłomiej Grono  - „za” 
8) Beata Jakowicka  - „za” 
9) Małgorzata Łazarczyk  - „za” 
10) Szymon Matuszewski  - „za” 
11) Roman Pakuła   - „za” 
12) Piotr Płaskociński  - „za” 
13) Stanisław Rosół  - „za” 
14) Józef Rubacha   - „za” 
15) Piotr Siuda   - „nieobecny” 
16) Maciej Siwicki   - „za”    
17) Andrzej Skawiński  - „za” 
18) Władysław Sobczak  - „za” 
19) Andrzej Stambulski  - „za” 
20) Józefa Śliska   - „nieobecna” 
21) Bożena Wójcik-Wojtkowiak - „za” 

Rada stosunkiem głosów 19 ”za”, 0”przeciw”, 0”wstrz.”  uchwałę podjęła. 
 

2) dopłat do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków 

Opinia Komisji Bud żetu i Gospodarki pozytywna 

Głos zabrała: Skarbnik Gminy Magdalena Małolepsza na zadane pytanie radnego J. Chmary przy 
wrażaniu opinii Komisji Gospodarki. 

Imienne wyniki głosowania: 
 

1) Monika Biazik   - „za” 
2) Janusz Biliński   - „za” 
3) Jerzy Chmara   - „za” 
4) Marcin Chmura   - „za” 
5) Ireneusz Ganczar  - „za” 
6) Stefan Gołek   - „za” 
7) Bartłomiej Grono  - „za” 
8) Beata Jakowicka  - „za” 
9) Małgorzata Łazarczyk  - „za” 
10) Szymon Matuszewski  - „za” 
11) Roman Pakuła   - „za” 
12) Piotr Płaskociński  - „za” 
13) Stanisław Rosół  - „za” 
14) Józef Rubacha   - „za” 
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15) Piotr Siuda   - „nieobecny” 
16) Maciej Siwicki   - „za”    
17) Andrzej Skawiński  - „za” 
18) Władysław Sobczak  - „za” 
19) Andrzej Stambulski  - „za” 
20) Józefa Śliska   - „nieobecna” 
21) Bożena Wójcik-Wojtkowiak - „przeciw” 

Rada stosunkiem głosów 18 ”za”, 1”przeciw”, 0”wstrz.”  uchwałę podjęła. 
 

3) utraty mocy uchwały w sprawie przejęcia obowiązków odbioru odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Szprotawa, 
niezamieszkałych przez mieszkańców, na których powstają odpady komunalne 

Opinia pozytywna komisji: Budżetu, Rolnictwa i Gospodarki. Przewodniczący komisji 
Gospodarki przy wyrażaniu opinii komisji przedstawił jednocześnie wnioski komisji, zgłoszone 
w czasie odmawiana przedłożonego projektu uchwały. 

Głos w dyskusji zabrali: burmistrz Mirosław Gasik, radny Józef Rubacha i  przewodniczący rady 
Andrzej Stambulski.  

Imienne wyniki głosowania: 
 

1) Monika Biazik   - „za” 
2) Janusz Biliński   - „za” 
3) Jerzy Chmara   - „za” 
4) Marcin Chmura   - „za” 
5) Ireneusz Ganczar  - „za” 
6) Stefan Gołek   - „za” 
7) Bartłomiej Grono  - „za” 
8) Beata Jakowicka  - „za” 
9) Małgorzata Łazarczyk  - „za” 
10) Szymon Matuszewski  - „za” 
11) Roman Pakuła   - „za” 
12) Piotr Płaskociński  - „za” 
13) Stanisław Rosół  - „za” 
14) Józef Rubacha   - „za” 
15) Piotr Siuda   - „nieobecny” 
16) Maciej Siwicki   - „za”    
17) Andrzej Skawiński  - „za” 
18) Władysław Sobczak  - „za” 
19) Andrzej Stambulski  - „za” 
20) Józefa Śliska   - „nieobecna” 
21) Bożena Wójcik-Wojtkowiak - „przeciw” 

Rada stosunkiem głosów 18 ”za”, 1”przeciw”, 0”wstrz.”  uchwałę podjęła. 
 



Strona | 5  

 

Rada obraduje w gronie 14-osobowym,  
sesję rady po usprawiedliwieniu swojej dalszej nieobecności na sesji zgłosili radni:  

Marcin Chmura, Ireneusz Ganczar, Bartłomiej Grono, Maciej Siwicki, Władysław Sobczak. 

4) przyj ęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Szprotawa 
na lata 2020-2027 z szczególnym uwzględnieniem programów pomocy społecznej, 
profilaktyki i rozwi ązywania problemów alkoholowych i innych, których celem 
jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka 

 
Opinia Komisji Społecznej pozytywna, opinię przedstawił przewodniczący Komisji Społecznej 
radny Stefan Gołek  
 
Głos w dyskusji zabrali: przewodniczący rady Andrzej Stambulski, kierownik OPS Tadeusz 
Pozaroszczyk, radny Roman Pakuła, radny Jerzy Chmara i radny Józef Rubacha. 
 
Imienne wyniki głosowania: 
 

1) Monika Biazik   - „za” 
2) Janusz Biliński   - „za” 
3) Jerzy Chmara   - „za” 
4) Marcin Chmura   - „nieobecny” 
5) Ireneusz Ganczar  - „nieobecny” 
6) Stefan Gołek   - „za” 
7) Bartłomiej Grono  - „nieobecny” 
8) Beata Jakowicka  - „za” 
9) Małgorzata Łazarczyk  - „za” 
10) Szymon Matuszewski  - „za” 
11) Roman Pakuła   - „za” 
12) Piotr Płaskociński  - „za” 
13) Stanisław Rosół  - „za” 
14) Józef Rubacha   - „za” 
15) Piotr Siuda   - „nieobecny” 
16) Maciej Siwicki   - „nieobecny”    
17) Andrzej Skawiński  - „za” 
18) Władysław Sobczak  - „nieobecny” 
19) Andrzej Stambulski  - „za” 
20) Józefa Śliska   - „nieobecna” 
21) Bożena Wójcik-Wojtkowiak - „za” 

Rada stosunkiem głosów 14 ”za”, 0”przeciw”, 0”wstrz.”  uchwałę podjęła. 
 

5) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 
zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym 

 
Opinia Komisji Gospodarki pozytywna 
 
Bak dyskusji 
 
Imienne wyniki głosowania: 



Strona | 6  

 

 
 

1) Monika Biazik   - „za” 
2) Janusz Biliński   - „za” 
3) Jerzy Chmara   - „za” 
4) Marcin Chmura   - „nieobecny” 
5) Ireneusz Ganczar  - „nieobecny” 
6) Stefan Gołek   - „za” 
7) Bartłomiej Grono  - „nieobecny” 
8) Beata Jakowicka  - „za” 
9) Małgorzata Łazarczyk  - „za” 
10) Szymon Matuszewski  - „za” 
11) Roman Pakuła   - „za” 
12) Piotr Płaskociński  - „za” 
13) Stanisław Rosół  - „za” 
14) Józef Rubacha   - „za” 
15) Piotr Siuda   - „nieobecny” 
16) Maciej Siwicki   - „nieobecny”    
17) Andrzej Skawiński  - „za” 
18) Władysław Sobczak  - „nieobecny” 
19) Andrzej Stambulski  - „za” 
20) Józefa Śliska   - „nieobecna” 
21) Bożena Wójcik-Wojtkowiak - „za” 

Rada stosunkiem głosów 14 ”za”, 0”przeciw”, 0”wstrz.”  uchwałę podjęła. 
 

6) zmiany uchwały Nr II/3/2018 Rady Miejskiej w Szprotawie z 30 listopada 2018r. 
w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej w Szprotawie 

 
Opinia Komisji Gospodarki i Rolnictwa pozytywna 
 
Zapytanie zgłosił radny Józef Rubacha o skład osobowy komisji. 
 
Imienne wyniki głosowania: 
 

1) Monika Biazik   - „za” 
2) Janusz Biliński   - „za” 
3) Jerzy Chmara   - „za” 
4) Marcin Chmura   - „nieobecny” 
5) Ireneusz Ganczar  - „nieobecny” 
6) Stefan Gołek   - „za” 
7) Bartłomiej Grono  - „nieobecny” 
8) Beata Jakowicka  - „za” 
9) Małgorzata Łazarczyk  - „za” 
10) Szymon Matuszewski  - „za” 
11) Roman Pakuła   - „za” 
12) Piotr Płaskociński  - „za” 
13) Stanisław Rosół  - „za” 
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14) Józef Rubacha   - „za” 
15) Piotr Siuda   - „nieobecny” 
16) Maciej Siwicki   - „nieobecny”    
17) Andrzej Skawiński  - „za” 
18) Władysław Sobczak  - „nieobecny” 
19) Andrzej Stambulski  - „za” 
20) Józefa Śliska   - „nieobecna” 
21) Bożena Wójcik-Wojtkowiak - „za” 

Rada stosunkiem głosów 14 ”za”, 0”przeciw”, 0”wstrz.”  uchwałę podjęła. 
 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

radny Roman Pakuła: spowodowanie wycięcia, lub przycięcia jego konarów drzewa, 
zlokalizowanego na osiedlu Kościuszki nr bloku 25 a. Mieszkańcy sygnalizowali zagrożenie drzewem 
podczas ostatnich wichur. Posiadacze balkonów na parterze i I piętrze obawiają się, że przy kolejnej 
gwałtownej wichurze grube konary i gałęzie nie odłamały się i nie spadły na sąsiadujące balkony. 
Ponadto korona drzewa tak się mocno rozrosła, że tłumi promienie słoneczne, które wcześniej 
rozjaśniały pomieszczenia mieszkań. 

W imieniu radnego Ireneusza Ganczara, interpelację przedstawił radny Stefan Gołek:  

1) usunięcie zalegających śmieci na terenie przystanków autobusowych w miejscowości 
Rusinów. Dotyczy to dwóch przystanków, jeden na skrzyżowaniu z droga wojewódzką nr 
297, drugi na terenie Rusinowa, 

2) regularne opróżnianie pojemników na śmieci  na przystankach autobusowych przez firmę 
wywozową w miejscowości Rusinów i Witków. 

radny Stefan Gołek: czy firma wywożąca odpady ma obowiązek dezynfekowania pojemników na 
śmieci ?. Latem, z dużych czarnych pojemników bardzo śmierdzi co jest skupiskiem much, os i innych 
owadów i insektów. 

skarbnik gminy Magdalena Małolepsza odpowiedziała na pytanie radnego Józefa Rubachy, zadane 
przy projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2020 rok w kontekście refundacji środków 
finansowych na Fundusz Sołecki. 

radny Maciej Siwicki : 

1) Mając na uwadze zwiększenie atrakcyjności dzielnicy Szprotawy – Iławy w zakresie integracji 
społeczności lokalnej i aspektów turystycznych, radny wnosi o podjęcie działań zmierzających 
do stworzenia przy moście (Most 1000-lecia) bulwaru. Rozważenie pomysłu zmiany 
organizacji ruchu przy rozwidleniu ul. Jesionowej, ul. Lipowej i ul. Przemysłowej – budowa 
ronda. natężenie ruchu na tym odcinku drogi stale ulega zwiększeniu. 

2) Ujęcie w budżecie gminy na 2021 rok remontu ulicy Wolności.  
3) Zamontowanie dwóch koszy na śmieci przy ul. Paderewskiego. 
4) Zamontowanie lamp przy ulicy Pogodnej, Wesołej i ul. Paderewskiego (boczne części). 

WOLNE WNIOSKI 
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radny Stefan Gołek: Komisja Społeczna, wnioskuje o zorganizowanie przez Szprotawski Dom 
Kultury w Szprotawie zajęć dla seniorów w Lesznie Górnym.  

Ewa Gancarz – mieszkanka: zapytała o program naprawczy gminy, a także o spotkanie z 
inwestorem i czy będzie kontynuowany pomysł zagospodarowania terenu w strefie w Wiechlicach pod 
budowę domków jednorodzinnych ?. 

radny Józef Rubacha: skierował zapytanie o RTBS w kontekście inwestycji, a także odniósł się do 
ostatniej komisji rewizyjnej, której to posiedzenie zostało odwołane z braku quorum na pół godziny 
przed komisją. 

ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Odpowiedzi zamieszczone w BIP-ie 

OŚWIADCZENIA 

radny Stefan Gołek odniósł się do niewłaściwej na dzisiejszej sesji wymiany poglądów między 
radnymi, a mieszkańcami-uczestnikami sesji. Głos w podobnym tonie wyrazili przewodniczący rady 
Andrzej Stambulski i radny Roman Pakuła. Odmienny głos wyraziła radna Bożena Wójcik-
Wojtkowiak , która dodała, że na jednej z sesji poczuła się obrażona kiedy przedstawiała opinię o 
budżecie to trzech radnych „buczało”. Ad vocem do radnej Bożeny Wójcik-Wojtkowiak  odniósł się 
radny Roman Pakuła. 

INFORMACJE 

wiceprzewodniczący rady Andrzej Skawiński zgłosił, że na skrzynkach e-mailowych jest prośba do 
radnych o wsparcie „Biegu Dziadoszan”, a także przedstawił ofertę SzDK na najbliższy czas. 

radny Jerzy Chmara zachęcił do składania podpisów pod petycją o budowę obwodnicy. 

Ewa Gancarz – mieszkanka: podziękowała przewodniczącemu rady za apel o zaniechanie obrażania 
się. 

przewodniczący rady Andrzej Stambulski poinformował, że najbliższa sesja rady odbędzie się pod 
koniec października. 

ZAMKNI ĘCIE OBRAD XXIV SESJI RADY MIEJSKIEJ W SZPROTAWIE 

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący rady zamknął obrady XXIV sesji Rady 
Miejskiej w Szprotawie. Czas trwania sesji – 3.00. 
 
 

Na tym zakończono sesję 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Andrzej Stambulski 

 
 
Protokół  sporządziła: 
Małgorzata Pachurka 


